
 

Al Rayan Bank and HSBC completes Qatar’s first Islamic ESG KPI-linked REPO transaction 

 

Doha: 17 December 2024, Masraf Al Rayan QPSC (“Al Rayan Bank”) and HSBC completed Qatar’s first 

Islamic ESG KPI Linked REPO, a sustainability finance deal in support of Al Rayan Bank’s transition 

journey.  The structure includes Sustainable Performance Targets (SPTs) that Al Rayan Bank needs to reach 

within the next three years. 

Al Rayan Bank launched its Sustainable Finance Framework in 2022 to support the wider commitments of 

the State of Qatar’s Net Zero transition journey, Qatar National Vision 2030 and the recently launched 

Sustainability Strategy from the Qatar Central Bank. The bank offers a number of ESG compliant products 

including green deposits and financing for Electric Vehicles. 

As part of the strategy to reach the Sustainable Performance Targets for Environment, Social and 

Governance aspects, Al Rayan Bank collaborated with key partners to develop an outline for activities and 

projects. 

“We are fully committed to delivering on the Sustainable Performance Targets as part of our ESG strategy 

that also indicates the progress that the bank is making on its transition journey”, said Mr. Fahad bin 

Abdulla Al Khalifa, GCEO Al Rayan Bank. “We are grateful for the support and cooperation from HSBC as a 

key partner supporting us delivering on the country’s ESG agenda.” 

“Our commitment to the ESG agenda and the transition to Net Zero remains a key priority for the HSBC 

Group,” said Mr. Abdul Hakeem Mostafawi, CEO of HSBC in Qatar. “Transactions like Qatar’s first Islamic 

ESG KPI-linked REPO demonstrates the ongoing importance and focus from the Banking and Finance 

Industry to play a prominent role in the net zero journey in Qatar. “Al Rayan Bank is an important 

stakeholder for HSBC and this landmark transaction further builds on the close collaboration we have in 

partnering with them on their transition journey.’ 
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Note to editors: 
HSBC in the MENAT region 
HSBC is the largest and most widely represented international banking organisation in the Middle East, 
North Africa and Türkiye (MENAT), with a presence in nine countries across the region: Algeria, Bahrain, 
Egypt, Kuwait, Oman, Qatar, Saudi Arabia, Türkiye and the United Arab Emirates. In Saudi Arabia, HSBC is a 
31% shareholder of Saudi Awwal Bank (SAB), and a 51% shareholder of HSBC Saudi Arabia for investment 
banking in the Kingdom. 
 



 

 

مرتبطة بالحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة  إعادة شراء) ريبو( ول صفقة أ ينجزان  اتش اس بي سي بنك الريان و
 (ESG) الشركات

عن إتمام أول صفقة   اتش بي سي  وبنكمصرف الريان ش.م.ع.ق. )"بنك الريان"(  : أعلن  2024ديسمبر  17،  الدوحة
 ESG( المرتبطة بمؤشرات الأداء الرئيسية في مجال الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركاتإعادة شراء )ريبو(  

KPI Linked REPO) ،   وهي خطوة جديدة ضمن صفقات التمويل المستدام لدعم رحلة التحول التي يخوضها بنك الريان.  
 .على بنك الريان تحقيقها خلال السنوات الثلاث القادمة يتعين )SPTs( وتشمل هذه الهيكلية أهداف أداء مستدامة

الخالية   لدعم التزاماته الأوسع في رحلة التحول  2022كان بنك الريان قد أطلق إطار عمل التمويل المستدام في عام و 
واستراتيجية الاستدامة التي أطلقها    2030دولة قطر، بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية التي باشرت فيها  من الكربون 

مؤخراً مصرف قطر المركزي. ويوفر البنك مجموعة من المنتجات المتوافقة مع معايير الحوكمة البيئية والاجتماعية 
وفي إطار استراتيجيته لتحقيق  .، بما في ذلك الودائع الخضراء وتمويل السيارات الكهربائية(ESG) وحوكمة الشركات

لتطوير رياديين أهداف الأداء المستدامة في الجوانب البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات، تعاون بنك الريان مع شركاء 
 .خطة شاملة للأنشطة والمشاريع

نحن ملتزمون تماماً بتحقيق أهداف الأداء  الرئيس التنفيذي لمجموعة بنك الريان: “خليفة، آل  بن عبد الله وقال السيد فهد
المستدام كجزء من استراتيجيتنا في مجال الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات، والتي تعكس أيضاً التقدم الذي  

اتش اس بي  يحرزه البنك في رحلته نحو تحقيق صافي الانبعاثات الصفرية. كما نعرب عن شكرنا وتقديرنا لدعم بنك
 ."وتعاونه كأحد المحركات الرئيسية لأجندة الحوكمة البيئية والاجتماعية في الدولة سي

في قطر: "يبقى التزامنا بأجندة  اتش اس بي سي وي، الرئيس التنفيذي لبنكامن جانبه، قال السيد عبد الحكيم مصطف
ة اتش اس  الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات والانتقال إلى صافي الانبعاثات الصفرية من أولويات مجموع

، التي تعد الأولى من نوعها في السوق الإسلامي، على الأهمية المتزايدة لدور  الصفقة صفقات مثل هذه وتؤكد  بي سي.
. ان بنك الريان يعد أحد الشركاء الرائدين  في دعم رحلة قطر نحو تحقيق صافي الانبعاثات الصفرية قطاع المال والتمويل

  لته الانتقالية".في اتش اس بي سي وهذه الصفقة التاريخية تستند الى التعاون الوثيق في شراكتنا معه خلال رح

 

 

 

 


